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Protokół Nr 31/2022 

Wspólne Posiedzenie Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego 

31 stycznia 2022 r. 

Wspólne Posiedzenie Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego odbyło się  

w sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Sejnach (ul. 1 Maja 17), rozpoczęło się  

o godz. 800, a zakończyło się o godz. 925. Obradom przewodniczył Pan Stanisław Jastrzębski.   

Obrady prawomocne. Obecnych 13 członków Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego.  

Nieobecni:  

- Pani Jolanta Malinowska – Wiaktor – Wiceprzewodnicząca Rady. 

- Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli również:  

- Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu  

- Pan Marek Ślusarz – Sekretarz Powiatu 

- Pani Teresa Jurkiewicz – inspektor Starostwa Powiatowego w Sejnach  

- Pan Andrzej Jurkiewicz – Andrea Consulting 

 

 (listy obecności zał. nr 1, 2) 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie Protokołu Nr 30/2021 Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Powiatu 

Sejneńskiego z dnia 21 grudnia 2021 r.   

3. Przyjęcie Protokołu Nr 5/2021 Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 grudnia 2021 r.  

4. Przyjęcie planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Leśnictwa  

i Rolnictwa na rok 2022.  

5. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na rok 2022.  

6. Przyjęcie sprawozdań Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego.  

7. Zaopiniowanie materiałów i projektów uchwał na XXXV Sesję Rady Powiatu.  

8. Sprawy różne: 

a) Zapoznanie z projektem Strategii Rozwoju Powiatu Sejneńskiego na lata 2021-2027.  

9. Zamknięcie obrad. 

Ad. 2. Przyjęcie Protokołu Nr 30/2021 Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Powiatu 

Sejneńskiego z dnia 21 grudnia 2021 r. 

 W głosowaniu nad przyjęciem Protokołu udział brało 13 Radnych: 12 głosów „za”, 1 głos 

wstrzymujący się głosów przeciw nie było.  

 Protokół Nr 30/2021 z dnia 21 grudnia 2021 r. został przyjęty większością głosów.    

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu Nr 5/2021 Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 grudnia 2021 r.  

 W głosowaniu nad przyjęciem Protokołu udział brało 11 Członków Komisji Budżetu i Finansów: 

10 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się, głosów przeciw nie było.  
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 Protokół Nr 5/2021 z dnia 21 grudnia 2021 r. został przyjęty większością głosów.  

Ad. 4. Przyjęcie planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Leśnictwa  

i Rolnictwa na rok 2022 /zał. nr 3/. 

 Uwag do przedstawionego projektu planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Leśnictwa 

i Rolnictwa nie zgłoszono.  

Ad. 5. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na rok 2022 /zał. nr 4/. 

 Uwag do przedstawionego projektu planu Komisji Budżetu i Finansów nie zgłoszono.  

Ad. 6. Przyjęcie sprawozdań Komisji Stałych Rady Powiatu Sejneńskiego /zał. nr 5, 6, 7/.  

 Uwag do przedstawionych sprawozdań Komisji nie zgłoszono.  

Ad. 7. Zaopiniowanie materiałów i projektów uchwał na XXXV Sesję Rady Powiatu: 

a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Sejneńskiego oraz poszczególnych 

jej komisji  na 2022 rok /zał. nr 8/.  

 

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji poprosił o uwagi do projektu uchwały oraz 

do planu pracy Rady Powiatu. 

 

Pan Piotr Alszko – Radny zauważył, że plan pracy Rady oraz poszczególnych Komisji zawarte są 

w jednej uchwale, a nie wszyscy Radni są członkami wszystkich Komisji. Zwrócił się z pytaniem, czy 

jest to zgodne z przepisami i czy radca prawny zaopiniował projekt uchwały?  

 

Pan Marek Ślusarz – Sekretarz Powiatu wyjaśnił, że w kwestii uchwały wypowiadają się wszyscy 

Radni. Radca prawny opiniował projekt uchwały.  

 

Więcej uwag i zapytań nie wniesiono.   

 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2022 rok /zał. nr 9/. 

 

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały: 

                    Zmiany w planie dochodów budżetowych polegają na zwiększeniu ich o kwotę 60.112 zł 

oraz zmniejszeniu o 1.936.972 zł z tego: 

- rozdział 60014 – zmniejsza się plan dochodów budżetowych Organu o 1.313.400 zł w związku z 

uzyskaniem dofinansowania na przejścia dla pieszych w 2021 roku, 

- rozdział 80195 – zmniejsza się plan dochodów budżetowych Organu o 450.000 zł w związku z tym, iż 

inwestycja z dofinansowaniem z budżetu Unii Europejskiej nie będzie realizowana. To jest inwestycja, 

która miała być realizowana wspólnie ze Szkołą Podstawową w Wiżajnach. 

- rozdział 85333 – zwiększa się plan dochodów budżetowych PUP w Sejnach o 60.112 zł z tytułu opłat 

za powierzenie pracy cudzoziemcom oraz refundacją dodatków z Funduszu Pracy, 
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-  rozdział 85395 – zwiększa się plan dochodów budżetowych PUP w Sejnach o 112 zł z tytułu odsetek 

oraz zmniejsza się plan dochodów w tej jednostce o 173.572 zł w związku z realizacją projektów 

unijnych.                                                           

 Zmiany w planie wydatków budżetowych polegają na zwiększeniu ich o kwotę 497.775 zł oraz 

zmniejszeniu o 1.464.675 zł z tego: 

- rozdział 60014 – zmniejsza się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 

585.000 zł  

- rozdział 75019 - zwiększa się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 

40.000 zł na diety radnych, 

- rozdział 80195 - zmniejsza się plan wydatków budżetowych bieżących Starostwa Powiatowego w 

Sejnach o 48993 zł oraz plan wydatków inwestycyjnych o 800.000 zł w ramach projektów unijnych 

(kwota 800 tys. zł dotyczyła planowanej termomodernizacji ZSO w Sejnach) 

- rozdział 85203 - zwiększa się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 

200.000 zł na wyposażenie ŚDS, 

- rozdział 85311 - zwiększa się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 4.000 

zł z przeznaczeniem na dotację dla WTZ w Sejnach (dotację należy zwiększyć, bo zmieniło się 

rozporządzenie o wysokości kwoty dotacji na jednego uczestnika WTZ), 

- rozdział 85333 – zwiększa się plan wydatków budżetowych PUP w Sejnach o 60.862 zł na 

wynagrodzenia i zakup materiałów, 

- rozdział 85395 – zmniejsza się plan wydatków budżetowych PUP w Sejnach o 19.004 zł w związku z 

realizacją projektów unijnych, 

- rozdział 90005 – zwiększa się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 

15.000 zł na inwestycje, 

- rozdział 90095 – zwiększa się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 

66.235 zł (Prawo ochrona środowiska), 

- rozdział 92601 – zwiększa się plan wydatków budżetowych Starostwa Powiatowego w Sejnach o 

100.000 zł na budowę hali, 

W załączniku inwestycyjnym: 

Dodaje się inwestycje: 

1) Dokumentacja wraz z podziałami działek w Sarnetkach na kwotę 50.000 zł, 

2) Podziały działek pod budowę drogi powiatowej w Remieńkiniu - 45.000 zł, 

3) Zakup ciągnika do PZD w Sejnach na kwotę 190.000 zł, 

W dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu dodał jeszcze 3 inwestycje: 

- Dokumentacja na przebudowę drogi powiatowej Berżniki-Bierżałowce- Giby na kwotę 75 tys. zł  

- Dokumentacja na przebudowę drogi powiatowej Krasnowo – Burbiszki - Żegary na kwotę 55 tys. zł   
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5) Dokumentacja pod budowę drogi powiatowej Nr 1158B Wiatrołuża-Wysoka Góra- Remieńkiń na 
kwotę 70 tys. zł. , oraz 45 tys. zł na podziały działek na tą samą drogę 

 

- Aktualizacja kosztorysu do inwestycji pt. „Dokumentacja na termomodernizację kotłowni w LO w 

Puńsku i ZSO w Sejnach oraz sali gimnastycznej w ZSO w Sejnach” na kwotę 15.000 zł, 

Usuwa się inwestycje: 

1) Budowa przejścia dla pieszych przy OSP w Żegarach na kwotę 870.000 zł, 

2) Termomodernizacja budynku ZSO w Sejnach na kwotę 800.000 zł, 

Zwiększa się inwestycje: 

1) Budowa ŚDS wraz z wyposażeniem na kwotę 200.000 zł, 

2) Budowa hali sportowej przy ZSO w Sejnach o 100.000 zł, 

W załączniku o dotacjach: 

1. Zwiększa się dotację dla WTZ w Sejnach o 4.000 zł, 

Zwiększa się  nadwyżkę z lat ubiegłych o 909.960 zł. 

 Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Sejneńskiego na 

lata 2022 -2027 /zał. nr 10/. 

 

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. Zmiany w WPF 

podyktowane są zmianami w budżecie Powiatu Sejneńskiego.  

 

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 w Sejnach,  

ul. Łąkowa 1, 16-500 Sejny /zał. nr 11/. 

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy likwidacji 

Szkoły Policealnej Nr 2 w Sejnach z dniem 1 września 2022 roku. Mienie likwidowanej szkoły 

wejdzie w skład mienia ZSO w Sejnach. Dokumentację przejmie archiwum ZSO w Sejnach, zaś 

dokumentacja przebiegu nauczania zostanie przekazana Podlaskiemu Kuratorowi Oświaty w 

Białymstoku.  

 

Pan Piotr Alszko – Radny zauważył, że likwidacja szkoły nastąpi z dniem 31 sierpnia br.  

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński przeprosił za pomyłkę.  

 

e) Projekt uchwały w sprawie wysokości diet radnych /zał. nr 12/. 

 

Pan Marek Ślusarz – Sekretarz Powiatu wyjaśnił, że został sporządzony projekt uchwały, który 

przedłożono również do  Wydziału Nadzoru PUW w Białymstoku, gdzie został przyjęty pozytywnie. 

Projekt uchwały Radni mogą modyfikować, należy też ustalić wysokości kwot diet radnych.  
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Pani Anna Siebert – Radna decyzję co do wysokości diet Radnych, która zmieniana jest raz na 

10-11 lat, należy podjąć po głębokiej analizie i wiedzy. Pani Radna przedstawiła dane, które 

pozwolą na podjęcie właściwej decyzji. Dieta Radnego zależy od 3 czynników: 

- kwoty bazowej, która była ustalona w  2000 roku i wynosiła 1490,30 zł 

- mnożnik, który mówi o maksymalnej kwocie przysługującej w ramach diety. Poprzednia dieta 

to był współczynnik 1,5 pięciokrotności kwoty bazowej. Teraz mamy 2,4 kwoty bazowej.  

- wielkości powiatu: powyżej 120 tys. mieszkańców – 100% tej kwoty; 60 – 120 tys. 

mieszkańców dieta nie może przekroczyć 85% kwoty bazowej, powiat poniżej 60 tys. mieszkańców 

– 70% maksymalnej kwoty. 

Powiat Sejneński ma około 19 tys. mieszkańców, więc jest w 3 grupie, gdzie jest 70% kwoty 

bazowej.  

Nowa ustawa wskazuje, że kwota bazowa wynosi 1789,42 zł.  

Przez lata siła nabywcza kwoty otrzymywanej przez Radnych znacznie się zmniejszyła.  

W 2000 roku płaca minimalna wynosiła 700 zł, a maksymalna dieta Radnego około 1900 zł. 

Były to niespełna 3 płace minimalne. Dzisiaj maksymalna kwota jaką może otrzymać Radny za 

jeden miesiąc 3006,00 zł a płaca minimalna od 1 stycznia br. - 3010,00 zł, czyli 3 razy spadła 

wartość diety. We wrześniu ubiegłego roku Sejm przyjął ustawę o wynagrodzeniu osób 

zajmujących kierownicze stanowiska i współczynnik diety Radnych został określony w wysokości 

2,4. Z wykładni prawnej wynika, że dieta powinna być ściśle związana z aktywnością Radnych, z 

pracą Rady i zależna od rzeczywistego wykonywania obowiązków.    

Ostatnia nowelizacja diet Radnych była w 2011 roku. Zgodnie z uchwałą wysokości diet 

Radnych: 

- Przewodniczący Rady – 1600 zł  

- Wiceprzewodniczący Rady – 1000 zł  

- Członkowie Zarządu – 1150 zł  

- Przewodniczący Komisji – 750 zł  

- Radny będących Członkiem dwóch Komisji – 600 zł  

- Radny będący Członkiem jednej Komisji – 300 zł  

 

Pani Anna Siebert – Radna zaproponowała przyjąć procentowy przelicznik dla Radnych: 

- Przewodniczący Rady – 95% kwoty bazowej -  1699 zł  

- Wiceprzewodniczący Rady – 74% kwoty bazowej – 1342 zł   

- Członkowie Zarządu – 94% lub 95% kwoty  bazowej -  1682 zł lub 1699 zł  

- Przewodniczący Komisji – 74% kwoty bazowej – 1324 zł   

- Radny będących Członkiem dwóch Komisji – 68% kwoty bazowej - 1216,80 zł   

- Radny bez przydziału  w komisji - 60% kwoty bazowej – 1073,65 zł  

 

Pani Radna przedstawiła wysokości diet Radnych w innych powiatach, dodając, że propozycja 

kwot zaproponowanych dla Powiatu Sejneńskiego są uśrednione, a nawet zminimalizowane. 

Uważa, że Rada Powiatu Sejneńskiego jest aktywna, pozyskuje finanse, dba o Powiat i zmiana 

wysokości diet jest wskazana.  

 

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik jak 

zmiana wpłynie na budżet Powiatu. 

 

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że musi przeliczyć, aby odpowiedzieć na 

to pytanie.  
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Pan Stanisław Kwaterski – Radny zaproponował, aby diety podwyższyć dla wszystkich Radnych 

w jednakowej kwocie, np. 300 zł. Należy pamiętać, że Powiat prowadzi wiele inwestycji. Należy 

się zastanowić i przeliczyć.  

 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poinformował, że rozmawiał ze wszystkimi 

Radnymi w kwestii podwyższenia diet Radnych. Była też rozmowa z Panią Skarbnik, przeliczane 

było na ile budżet Powiatu stać. Pracownicy Starostwa otrzymali podwyżki w wysokości 250 – 300 

zł. Pan Przewodniczący poparł propozycję Radnego Kwaterskiego o podwyższenie diet w 

jednakowej wysokości. Jako Przewodniczący Rady nie chce się wypowiadać jeśli chodzi o dietę 

przewodniczącego, może zostać na obecnym poziomie. Powiat prowadzi wiele inwestycji, jest w 

związku z tym dużo pracy, ale trzeba pamiętać o tym, że budżet nie jest rozciągliwy. Duża zmiana 

w wysokościach diet nie jest chyba wskazana. Nie można też równać się np. do Powiatu 

Augustowskiego, gdzie budżet jest dużo wyższy.  

 

Pani Anna Siebert – Radna zwróciła się do Pana Przewodniczącego Rady, że jednakowa kwota 

dla wszystkich utrzymuje status quo z 2011 roku, gdzie są duże dysproporcje. Ranga 

przewodniczącego, wiceprzewodniczącego i odpowiedzialność Członków Zarządu jest 

zdecydowanie wyższa. Musi nastąpić tu jakaś zmiana i podejście do sprawy. W momencie 

ustalania wysokości płac dla Pana Starosty, Pan Przewodniczący proponował maksymalną 

podwyżkę, nie wspominał wtedy o wysokości podwyżek dla pracowników. Ponadto Pani Radna 

pytała czy pracownicy w jednostkach organizacyjnych Powiatu otrzymali podwyżki, takiej 

odpowiedzi nie otrzymała. Podwyżkę natomiast otrzymał Dyrektor SP ZOZ w Sejnach w wysokości 

3 tys. zł miesięcznie. Członkowie Zarządu pozyskują pieniądze dla Powiatu, bardzo często się 

spotykają, podejmują trudne decyzje i dlatego należy docenić ich pracę.  

 

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji zauważył, że uchwała nie musi być podjęta 

w dniu dzisiejszym. W dniu dzisiejszym nie ma też wszystkich Radnych i nie mogą się w tej kwestii 

wypowiedzieć. Wysokość diet w 2011 roku ustalił były Przewodniczący Rady i tak pozostało do 

dzisiaj.  

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński powiedział, że trudno jest mu się wypowiadać w 

kwestii wysokości diet, mając szczególnie na względzie podwyższenie wynagrodzenia starostów, 

które zostało nałożone ustawą. Podwyżka diet zaproponowana przez Panią Radną Siebert jest 

dosyć wysoka. Pan Wicestarosta dodał, że starają się, aby kierownicy jednostek oraz pracownicy 

każdego roku otrzymali podwyżki. Nie są to jakieś wysokie kwoty. Kwota diety radnego w 

wysokości ok. 1200 zł jest dosyć wysoką kwotą patrząc na ilość wykonywanej pracy. Pan 

Wicestarosta, jako najstarszy Radny, przypomniał, że w początkach istnienia Powiatu Radni 

musieli kilka razy  miesiącu przyjechać na posiedzenia organów Powiatu. To był dosyć duży 

wysiłek. Obecnie posiedzenia są praktycznie jednego dnia. Odliczając koszty przyjazdu można 

policzyć, że diety za jedną godzinę wynosi około 200 zł. Nie ma wśród Radnych przedsiębiorców, 

którzy traciliby swój dochód za czas uczestnictwa w posiedzeniach. Jednakże dieta radnych nie 

uległa zmianie od roku 2011 i należy ją podwyższyć.  

 

Pani Lucyna Fidrych – Radna wyjaśniła, że obecnie traci swój dochód, bo w dni posiedzeń 

organów Powiatu korzysta z urlopu bezpłatnego, zaś wcześniej korzystała z urlopu 

wypoczynkowego z racji takiej możliwości. Krzywdzące jest  też stwierdzenie, że Radni jeden raz 
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w miesiącu uczestniczą w posiedzeniach – Radni często uczestniczą w spotkaniach, wyjazdach, 

przeprowadzają rozmowy telefoniczne. Zarząd Powiatu bardzo często się spotyka; realizowane są 

inwestycje, które wymagają podejmowania różnych działań. Robocza praca trwa znacznie dłużej. 

Co do wypowiedzi Pana Przewodniczącego, Pani Radna pamięta jak w roku 2011 ustalane były 

wysokości diet i dieta przewodniczącego była mocno zróżnicowana z dietą radnego, który 

pracował w komisjach i tak to pozostało.  

 

Pan Janusz Krajewski – Radny odniósł się do proponowanych wysokości diet przez Panią Radną 

Annę Siebert – według Komisji Rewizyjnej jest to bardziej sprawiedliwe. Członkowie Komisji 

Rewizyjnej pracują, wyjeżdżają na kontrole jednostek, podejmują decyzje. To nie jest tylko praca 

na jeden dzień, jest też praca poza oficjalnymi spotkaniami. Radni również spotykają się z 

mieszkańcami, reprezentują Radę. Pan Radny zaproponował, aby jeszcze w tym temacie 

rozmawiać i odłożyć podjęcie decyzji.  

 

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji zauważył, że uchwała może zostać podjęta 

na kolejnej sesji z wyrównaniem od 1 stycznia br. Pan Przewodniczący Komisji zwrócił się do 

Radnej Pani Anny Siebert o zmniejszenie propozycji wysokości diet, aby nie obciążyć za bardzo 

budżetu Powiatu. Wniosek jest oczywiście słuszny, ale należy przeanalizować wysokość kwot.  

 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady zdaje sobie sprawę, że Rada Powiatu dużo 

pracuje, sporo jest wyjazdów, spotkań, telefonów. Dieta Przewodniczącego może pozostać na tym 

samym poziomie. Nie należy się licytować, kto pracuje więcej, a kto mniej. Są osoby, które nie 

mówią o ilości wykonanej pracy a ich wkład jest bardzo duży.  

 

Pan Piotr Alszko – Radny wyjaśnił, że jest najstarszy stażem Radnym, ponieważ jest Radnym od 

1998 roku - w samorządach: gminnych, powiatowych, sejmiku województwa suwalskiego. Jeśli 

chodzi o podwyższenie wynagrodzenia Starosty, Rada mogła ustalić 100%, czy 90, czy 80%. Nie 

znana jest kwota wynagrodzenia Pana Wicestarosty, bo nie ustala tego Rada Powiatu. Pan Radny 

ma zastrzeżenia do pracy Przewodniczącego Rady, m.in. w dzisiejszym porządku obrad jest 

dwukrotnie wpisany punkt dotyczący przedstawienia nieodpłatnej pomocy prawnej w Powiecie 

Sejneńskim. Pan Radny zgłosił też do Przewodniczącego Rady, aby materiałów na Sesję nie 

przesyłać w pliku zip. W swoim urządzeniu elektronicznym Pan Radny nie dał rady pobrać aplikacji 

rozpakowującej.  Pan Radny prosił o przesyłanie w pliku pdf i doc. Pan Przewodniczący odpisał, że 

pliki otwierają się tak samo jak inne. Pan Radny dodał, że plików zip nie da się otworzyć bez 

problemów. Do tej pory pliki były wysyłane w doc i pdf. Ponadto Pan Przewodniczący 

zaproponował w dzisiejszej Sesji Rady Powiatu w pierwszej kolejności przyjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego, gdzie już wpisano 40 tys. zł na diety Radnych a dopiero 

w kolejnym punkcie jest projekt uchwały w sprawie diet radnych. Według Pana Radnego jest to 

brak szacunku do Radnych.  

Pan Radny przypomniał, że czasy komuny minęły i propozycja Pana Radnego Kwaterskiego o  

podwyższeniu diet dla Radnych w równej wysokości jest niewłaściwa. Jest złożona inna propozycja 

i nad nią należy dyskutować. Może należy ustalić procentowo i dla Przewodniczącego może wtedy 

wyjdzie 1000 zł.   

Projekt uchwały jest niezgodny ze statutem Rady Powiatu i z ustawą o samorządzie 

powiatowym, ponieważ te dokumenty nie dają prawa reprezentowania Rady Powiatu  przez 

Przewodniczącego na zewnątrz.  Być może Wydział Nadzoru i Kontroli nie zwrócił na ten zapis 

uwagi.  
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Pan Stanisław Kwaterski – Radny odnośnie kwoty wpisanej do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego – zapis ten w każdej chwili może zostać zmieniony. 

Wpisana tam kwota nie ustala wysokości diet Radnych. Można wysokość diety podnieść o 5-10-

20%. Nie należy poróżniać Radnych.  

 

Pani Lucyna Fidrych – Radna jako Członek Zarządu czuje się pominięta w kwestii zapisu o 

możliwości reprezentowania Rady na zewnątrz. Członkowie Zarządu uczestniczą w różnych 

uroczystościach, reprezentują Zarząd na spotkaniach, wizytach, wyjazdach. Radni również 

reprezentują Radę. Radni są wybrani przez wyborców i reprezentują społeczność. Zadanie 

reprezentowania dotyczy każdego Radnego. Dlaczego to zadanie zostało wpisane tylko 

Przewodniczącemu Rady? Być może jest to jakiś błąd.  

 

Pan Marek Ślusarz – Sekretarz Powiatu wyjaśnił, że ten zapis być może jest jego 

nadinterpretacją, ponieważ przygotowywał projekt uchwały. Ustawa o samorządzie powiatowym 

określa zadania przewodniczącego rady i tam określone są dokładnie zadania przewodniczącego.   

Jednakże  dodanie zapisu dot. reprezentowania Rady przez Radnych na zewnątrz również będzie 

nadinterpretacją, ponieważ   ustawa  o samorządzie powiatowym o tym nie stanowi. Zapisy można 

zmienić. Wydział Nadzoru i Kontroli nie wniósł uwag do projektu uchwały.  

 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekty uchwał przygotowywane 

są przez pracowników wydziałów. Konsultowane są też z radcą prawnym, a w tym przypadku z 

Wydziałem Nadzoru PUW w Białymstoku i w tym kontekście zarzuty pod adresem 

Przewodniczącego nie powinny mieć miejsca. Odnośnie porządku obrad, rzeczywiście został 

podwójnie wpisany jeden z punktów. Na Sesji Pan Starosta będzie wnioskował o wprowadzenie 

dodatkowego punktu do porządku Sesji więc zostanie to wypełnione. Każdemu zdarzają się 

pomyłki.  

 

Pani Alicja Wysocka – Radna złożyła wniosek formalny o wykreślenie punktu dotyczącego diet 

Radnych z porządku dzisiejszej Sesji.  

 

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek formalny 

o wykreślenie z porządku obrad dzisiejszej Sesji punktu dotyczącego diet Radnych: 

 

W głosowaniu udział brało 13 Radnych: 13 głosów „za”, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było.  

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

f) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na świadczenie usług, 

polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze użyteczności publicznej na 

liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze Powiatu Sejneńskiego na 2022 rok /zał. nr 

13/. 

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński przedstawił projekt uchwały wyjaśniając,  że w 

projekcie uchwały przesłanym Radnym omyłkowo wpisano koszt jednego wozokilometra w 

wysokości netto. Właściwy zapis – kwota brutto. Stawki nie zostały zmienione.  
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Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.   

 

g) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Specjalistycznemu Psychiatrycznemu 

Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Suwałkach /zał. nr 14/.  

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński poinformował, że Specjalistyczny  Psychiatryczny 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Suwałkach zwrócił się z prośbą o 

dofinansowanie przeprowadzenia zajęć terapeutycznych i aktywizujących dla Dzieci i Młodzieży w 

Ośrodku Środowiskowej Opieki Psychologicznej i Psychoterapeutycznej w Sejnach. Środki 

finansowe zostaną przekazane w formie dotacji, w wysokości 1000 zł, po podjęciu przez Radę 

Powiatu uchwały.  Zajęcia będą przeprowadzone w okresie ferii zimowych.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

 

h) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla których Powiat Sejneński jest 

organem prowadzącym /zał. nr 15/. 

 

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że w wyniku kompleksowej kontroli 

gospodarki finansowej Powiatu Sejneńskiego Regionalna Izba Obrachunkowa zaleciła 

przedłożenie Radzie Powiatu projektu uchwały przewidującej usunięcie z uchwały w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych postanowień przewidujących określenie 

zasad obsługi jednostek wskazanych tą uchwałą w drodze porozumienia. Uchwała była podjęta 

przez Radę Powiatu 28 listopada 2017 roku i obowiązywała od dnia 1 stycznia 2018 roku. Określała 

wspólna obsługę jednostek organizacyjnych. ZSO w Sejnach (jako jednostka obsługująca) 

prowadziła obsługę dla Poradni Psychologiczo – Pedagogicznej w Sejnach (jednostka 

obsługiwana). W § 3 uchwały zapisano, że szczegółowy zakres i zasady prowadzenia obsługi 

określone zostaną w porozumieniach zawartych między jednostką obsługującą i obsługiwaną.  

Porozumienie szczegółowo określa zadania w zakresie obsługi prawnej, zamówień publicznych, 

wsparcia informatycznego, bhp i ppoż, obsługi kadrowo – płacowej, obsługi finansowo – 

księgowej. RIO zaleciło, aby przedłożyć Radzie projekt uchwały skreślający ten paragraf. Ustawa o 

samorządzie powiatowym wprowadziła możliwość wprowadzenia jednostek obsługujących i 

obsługiwanych i w roku 2017 Rada Powiatu podjęła decyzję o prowadzeniu wspólnej obsługi dla 

dwóch jednostek organizacyjnych. Ustawa o samorządzie powiatowym nie wskazuje na 

konieczność podpisywania dodatkowych porozumień w tym zakresie.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

 

i) Informacja o funkcjonowaniu nieodpłatnej pomocy prawnej na terenie Powiatu Sejneńskiego w 

2021 roku.  

 

Pani Teresa Jurkiewicz – inspektor w Starostwie Powiatowym w Sejnach przypomniała, że 
na terenie Powiatu Sejneńskiego funkcjonuje nieodpłatna pomoc prawna. Powiat otrzymuje na 
ten cel dotację z PUW w Białymstoku. W roku 2021 była to kwota 132 000 zł. W Powiecie 
Sejneńskim punkty pomocy prawnej działały w Sejnach, w Puńsku i Krasnopolu.  W jednym 
punkcie porad prawnych udzielali adwokaci i radcy prawni wskazani przez Okręgową Izbę Radców 
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Prawnych w Białymstoku  i Izbę Adwokacką w Białymstoku.  Drugi punkt, zgodnie z przepisami 
prowadzony był przez organizację pozarządową wyłanianą corocznie w drodze konkursu. Było to 
Centrum Aktywności Społecznej PRYZMAT w Suwałkach. Do świadczenia nieodpłatnej pomocy 
prawnej wyznaczeni byli adwokaci i radcy prawni. Nieodpłatną pomoc prawną, otrzymają wszyscy, 
którzy złożą pisemne oświadczenie, że nie są w stanie ponieść kosztów odpłatnej pomocy 
prawnej. Pani Teresa Jurkiewicz zachęciła do korzystania z nieodpłatnej pomocy prawnej. W 
2021r. było założonych 556 kart udzielonej pomocy prawnej. Nastąpił znaczy wzrost w 
porównaniu z 2020r. gdzie w sytuacji epidemiologicznej było 275 kart.  

  
Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 
 

j) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Sejneński za 2021 rok /zał. nr 16/. 

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński wyjaśnił, że analiza poniesionych w 2021 roku 

wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń 

wykazała, że w Powiecie Sejneńskim nie zostały osiągnięte średnie wynagrodzenia dla nauczycieli 

mianowanych. Dla nauczycieli mianowanych w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Sejnach  

wypłacono w sumie 5.997,89 zł jednorazowego dodatku uzupełniającego.    

 Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 

k) Sprawozdanie Starosty Sejneńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2021 rok. 

 

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2021 rok.  

Zapewnienie bezpieczeństwa i porządku publicznego jest jednym z podstawowych zadań 

samorządu lokalnego, realizacja tego zadania na szczeblu powiatu skupia się między innymi na 

działaniach podejmowanych przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. Komisja Bezpieczeństwa i 

Porządku powołana została na podstawie art. 38a. ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 

samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2020 r. poz. 920), która reguluje kwestie jej powołania, określa 

zadania i wskazuje na kierunki działania. Jej utworzenie jest obligatoryjne, posiada specjalny 

charakter, ponieważ utworzona została na szczeblu powiatu, jako organ opiniodawczo-doradczy 

starosty przy pomocy, którego wykonuje zadania w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi 

służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Do ustawowych zadań komisji należy: 

1) ocena zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu, 

2) opiniowanie pracy Policji i innych powiatowych służb, inspekcji i straży, a także jednostek 

organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli, 

3) przygotowywanie projektu powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

 

4) opiniowanie projektów innych programów współdziałania Policji i innych powiatowych służb, 
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inspekcji i straży oraz jednostek organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu zadania z 

zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

 

5) opiniowanie projektu budżetu powiatu w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa 

obywateli na terenie powiatu, 

 

6) opiniowanie projektów aktów prawa miejscowego i innych dokumentów w sprawach 

związanych z wykonywaniem zadań, z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli 

na terenie powiatu, pracy policji i innych powiatowych służb, inspekcji i straży, a także jednostek 

organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku publicznego i 

bezpieczeństwa obywateli, 

 

7) opiniowanie zleconych przez starostę, innych zagadnień dotyczących porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli. 

 

 Skład osobowy komisji określony został Zarządzeniem Starosty Sejneńskiego  Nr 

33/2020 z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku na 

kadencję 2020-2023. Komisja powołana została na trzyletnią kadencję. 

Komisja funkcjonowała w składzie: 

 Przewodniczący Komisji: Starosta Sejneński 

 dwóch Radnych Powiatu Sejneńskiego,  

 dwóch przedstawicieli Komendy Powiatowej Policji w Sejnach, 

 Wójt Gminy Sejny, 

 Wójt Gminy Giby, 

 Wójt Gminy Krasnopol, 

 

W pracach Komisji z głosem doradczym uczestniczyli także: Kierownik Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Sejnach, Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Sejnach, 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Sejnach, Powiatowy Lekarz Weterynarii  w 

Sejnach, Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Sejnach, Kierownik 

Powiatowego Zarządu Dróg w Sejnach. Do uczestnictwa w pracach Komisji został też wskazany 

przez Prokuratora Okręgowego Prokurator Rejonowy w Sejnach.  

Pierwsze posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 18 stycznia 2021 r., na którym: 

a) przyjęto sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście 

Sejneńskim za 2020 r.; 

b) opracowano powiatowy program zapobiegania przestępczości oraz porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli na lata 2021-2022   

 Drugie posiedzenie Komisji odbyło się 28 czerwca  2021 r. 

 Trzecie posiedzenie Komisji odbyło się  w dniu 07 grudnia 2021 r., na którym: 

a) zaopiniowano projekt budżetu Powiatu Sejneńskiego na rok 2022 w zakresie porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu sejneńskiego; 
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b) przyjęto informację i opinię dotyczącą działalności Komendy Powiatowej Policji w 

Sejnach z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli  na terenie Powiatu 

Sejneńskiego w miesiącach kwiecień – listopad 2021 r.; 

c) przyjęto informację i opinię dotyczącą działalności Placówki Straży Granicznej  

w Sejnach z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli  na terenie Powiatu 

Sejneńskiego w miesiącach kwiecień – listopad 2021 r.; 

d) przyjęto informację i opinię dotyczącą działalności Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej z zakresu bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Powiatu Sejneńskiego w 

miesiącach kwiecień – listopad 2021 r.; 

e) omówiono zimowy plan utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2021/2022; 

f) przyjęto stanowisko dotyczące wsparcia polskich służb mundurowych w związku z 

sytuacją  na granicy Polsko-Białoruskiej; 

g) przyjęto plan pracy Komisji na 2022 r. 

 

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji powiedział, że zwracał się do Członków 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku o zgłoszenie do Zarządu Dróg Wojewódzkich wniosku o 

ograniczenie prędkości od ronda w Poćkunach do Sejn do 70 km/h. Newralgiczny punkt jest w 

Posejnach, gdzie wyjeżdża transport do przewozu drewna i zajmuje wówczas prawie całą drogę.  

Na niemal całej drodze wojewódzkiej Sejny – Suwałki takie ograniczenia są wprowadzone.  

 

Pan Piotr Alszko – Radny wyjaśnił, że sprawa ta była zgłaszana.  

 

Pan Stanisław Jastrzębski   – Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie materiały na XXXV 

Sesję Rady Powiatu: 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr 31/31/2022 Wspólnego Posiedzenia Komisji Stały 

Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 31 stycznia 2022 r. w sprawie zatwierdzenia materiałów na XXXV 

Sesję Rady Powiatu Sejneńskiego (12 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się, głosów przeciw nie było) 

/zał. nr 17/. 

Ad. 8. Sprawy różne. 

a) Zapoznanie z projektem Strategii Rozwoju Powiatu Sejneńskiego na lata 2021-2027.  

Omówienie projektu Strategii Rozwoju Powiatu Sejneńskiego na lata 2021-2027 postanowiono 

przełożyć na obrady Sesji Rady Powiatu.  

Pan Stanisław Jastrzębski – Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem dlaczego klasa 

mundurowa z ZSO w Sejnach nie ma zajęć ze strzelania na strzelnicy w Sejnach? Wyjazdy 

młodzieży do Sokółki generują dodatkowe koszty. Wojsko i Policja bardzo zachwala strzelnicę w 

Sejnach.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że rozmawiał w tym temacie z 

Dyrektorem ZSO w Sejnach. W chwili obecnej nie jest do końca znany status tej strzelnicy. Pan 

Wójt Gminy Sejny nie zatwierdził Regulaminu Strzelnicy, trwa procedura odwoławcza. Ponadto 
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uczniowie jadą na strzelnicę, gdzie jest pełne zabezpieczenie, gdzie są instruktorzy, aby zapewnić 

bezpieczeństwo uczniom.   

Ad. 9.  Zamknięcie obrad.  

 Pan Stanisław Jastrzębski    – Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono.  

          Sporządziła:             Przewodniczył: 

Katarzyna Mikłaszewicz                            Stanisław Jastrzębski    

        

 


